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den 1. december 1998 og om, at stedfortræderen 
må blive indkaldt. 

Medlem af Folketinget Helen Beim har meddelt 
mig, at hun på grund af udsendelse i offentligt 
hverv ikke vil kunne give møde i Tinget i 
mindst 7 dage, hvorfor hun anmoder om orlov, 
jf. Folketingets forretningsordens § 41, stk. 3, 
litra a, fra og med den 1. december 1998 og om, 
at stedfortræderen må blive indkaldt. 

Fødevareministeren (Henrik Dam Kristensen) 
har meddelt mig, at han ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til fiskerilov. 
(Lovforslag nr. L 106). 

Erhvervsministeren (Pia Gjellerup) har meddelt 
mig, at hun ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om kontraktbetinget driftsstøtte 
til skibsbygning. 
(Lovforslag nr. L 107). 

Medlemmer af Folketinget Villy Søvndal (SF), 
Anne Baastrup (SF), Pernille Frahm (SF) og Jes 
Lunde (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsættelse 
af et socialpolitisk råd. 
(Beslutningsforslag nr. B 62). 

Medlemmer af Folketinget Holger K. Nielsen 
(SF), Margrete Auken (SF), Steen Gade (SF), Jes 
Lunde (SF) og Villy Søvndal (SF) har meddelt 
mig, at de ønsker at stille følgende forespørgsel 
til udenrigsministeren: 

»Hvad kan regeringen oplyse om den danske 
regerings holdning til planerne for ændret 
struktur og strategisk koncept for NATO og 
regeringens forhandlingslinje op til og under 
NATOs topmøde i Washington i april 1999?« 
(Forespørgsel nr. F 16). 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 14: 
Forespørgsel til forskningsministeren [om 
åbenhed, gennemsigtighed og troværdighed i 
forbindelse med privat finansiering af offent- 
lig forskning]. 
Af Søren Kolstrup (EL) og Christine Antorini 
(SF). 
(Forespørgslen anmeldt 20/11 98). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af den- 
ne forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 15: 
Forespørgsel til trafikministeren [om regerin- 
gens C02- politik på trafikområdet]. 
Af Søren Kolstrup (EL) og Jette Gottlieb (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 20/11 98). , 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af den- 
ne forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 34: 
Forslag til lov om ændring af lov om afgift af 
visse flyrejser. (Halvering af afgiften for min- 
dre fly på visse ruter). 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 8/10 98. Første behandling 29/10 98. 
Betænkning 18/11 98. Anden behandling 24/11 
98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 115 
stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 27: 
Forslag til folketingsbeslutning om Folketin- 
gets Ombudsmands beretning for året 1997. 
Af Retsudvalget. 
(Fremsat 22/10 98. Første behandling 19/11 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning vedtoges med 
108 stemmer (S, V, KF, SF, CD, RV, EL, FP og 
KRF); 8 (DF) stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Folketingets Ombudsmand vil få meddelelse 
om denne beslutning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Anden behandling af lovforslag nr. L 36: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven, 
kildeskatteloven, selskabsskatteloven, skatte- 
kontrolloven og lov om en arbejdsmarkeds- 
fond. (Investeringsforeninger og fremrykket 
afregning af kildeskat og arbejdsmarkeds- 
bidrag). 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 8/10 98. Første behandling 29/10 98. 
Betænkning 18/11 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje 
behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
6) Første behandling af lovforslag nr. L 84: 
Forslag til lov om ændring af lov om sygehus- 
væsenet. (Evalueringscenter for sygehuse, 
styrkelse af det frie sygehusvalg samt infor- 
mation om ventetider m.m.). 
Af sundhedsministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 13/11 98). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Hanne Andersen (S): 
Dette initiativ eller rettere sagt de initiativer, 
der tages med dette forslag, har alle det formål 
at gøre det lettere og bedre at være patient på et 
dansk sygehus. 

Der skal etableres et uafhængigt evaluerings- 
center for sygehuse, som skal se på virksomhe- 
den på de danske sygehuse med det formål at 
forbedre kvaliteten og se på, om ressourcerne 
kan anvendes mere effektivt. 

Derfor hører det også med ved denne etable- 
ring, at ministeren kan lave regler, der pålæg- 
ger sygehuskommunerne og de institutioner, 
der er aftaler med, at der afgives de oplysnin- 
ger, der er nødvendige for at løse opgaven. 
Driftsomkostningerne til centeret er med i 
finanslovforslaget. 


